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Protokół Nr XLVIII/2021 
z obrad Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytej w dniu 9 grudnia 2021 r. 

 
Posiedzenie XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbyło się w sali widowiskowej budynku Domu 
Kultury w Ćmielowie. Obrady rozpoczęto w dniu 9 grudnia 2021 r. o godzinie 10.30.  
 
Ad. 1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 
 
Obrady Sesji Rady Miejskiej otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie – Krystyna Zdonek 
poinformowała, że obrady sesji są nagrywane i transmitowane. Powitała Panią Burmistrz Ćmielowa 
Joannę Suska, Skarbnika Miasta i Gminy Jarosława Nowaka, Sekretarza Miasta i Gminy Tomasza 
Neymana,  Dyrektor S.Z.W.iG.K, Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy i Radnych Rady 
Miejskiej. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad ( quorum ). 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie – Krystyna Zdonek na podstawie sprawdzenia quorum 
uznała za prawomocne obrady Rady Miejskiej, gdyż na  15 radnych, obecnych w chwili rozpoczęcia 
sesji było 13 radnych. 
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie – Krystyna Zdonek poinformowała, że w materiałach 
przygotowujących do sesji radni otrzymali porządek obrad do zapoznania się z jego treścią wraz z 
projektami uchwał do dzisiejszej sesji i przedstawiła proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 26 listopada 2021r.  
5. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego 

pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą Ćmielów w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla radnych Rady Miejskiej w Ćmielowie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Ćmielowa. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania diet dla sołtysów i przewodniczących zarządów 

osiedli. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz budżecie na 2021r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/235/2021 Rady Miejskiej w Ćmielowie 

z dnia 28 stycznia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na 

lata 2021 – 2030. 

12. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 

13. Wolne wnioski. 

14. Sprawy różne. 
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15. Zamknięcie obrad Sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek – Czy są uwagi, co do porządku obrad? 
Może ja zgłoszę taki wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie rozpatrzenia 
petycji w sprawie negatywnego zaopiniowania proponowanych granic parku kulturowego na terenie 
Gminy Ćmielów w celu realizacji planowanej stacji demontażu pojazdów na działce nr 1172. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie poprzez przyciśnięcie 
przycisku wprowadzenie do proponowanego porządku obrad zmiany poprzez dodanie do porządku 
obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie negatywnego 
zaopiniowania proponowanych granic parku kulturowego na terenie Gminy Ćmielów w celu realizacji 
planowanej stacji demontażu pojazdów na działce nr 1172. 

Zmiana porządku obrad sesji została przyjęta „jednogłośnie” – 13 głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek odczytała proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 26 listopada 2021r.  
5. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego 

pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą Ćmielów w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla radnych Rady Miejskiej w Ćmielowie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Ćmielowa. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania diet dla sołtysów i przewodniczących zarządów 

osiedli. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz budżecie na 2021r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/235/2021 Rady Miejskiej w Ćmielowie 

z dnia 28 stycznia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na 

lata 2021 – 2030. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie negatywnego 

zaopiniowania proponowanych granic parku kulturowego na terenie Gminy Ćmielów w celu 

realizacji planowanej stacji demontażu pojazdów na działce nr 1172. 

13. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 

14. Wolne wnioski. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad Sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała porządek obrad sesji pod głosowanie 
poprzez przyciśnięcie przycisku. Porządek obrad sesji został przyjęty „jednogłośnie” – 13 głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
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Ad. 4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 26 listopada 2021r. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że protokoły były wyłożone do 
zapoznania się z ich treścią. Zwróciła się z zapytaniem, czy są uwagi co do treści protokołów.  
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z 
poprzedniej Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 26 listopada 2021r. poprzez przyciśnięcie przycisku.  
 
Protokoły obrad sesji zostały przyjęte „jednogłośnie” – 13 głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, zaproszeni Goście, Wysoka 
Rado, Szanowni Państwo, sprawozdanie burmistrza z działalności między sesjami to jest 26 listopad 
do 8 grudnia 2021 - 26 listopada uroczyste otwarcie świetlicy wiejskiej w Wojnowicach, 29 listopada 
spotkanie z Wiceprezydentem Ostrowca Świętokrzyskiego odnośnie spraw aglomeracji. 30 listopada 
wydane zarządzenia Burmistrza w sprawie zarządzenia dnia wolnego z tytułu pięciodniowego 
tygodnia pracy, 30 listopada zarządzenie Burmistrza Ćmielowa w sprawie zmiany w budżecie na 2021 
rok; 1 grudnia wydane zarządzenie w sprawie powołania Komisji mającej dokonać odbioru 
częściowego robót na zadaniu pod nazwą „Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Piaski 
Brzóstowskie” realizowanym na podstawie umowy z 4 lutego bieżącego roku; 2 grudnia wydane 
zarządzenia w sprawie powołania Komisji mieszkaniowej- tutaj uległ zmianie skład- jedna osoba, 
która odeszła z pracy, na to miejsce urzędująca Pani Dyrektor S.Z.W.iG.K. jest w tym składzie; 3 
grudnia zarządzenie burmistrza w sprawie upoważnienia Pani Sylwii Rynio do działania w imieniu 
burmistrza jako organu Gminy w zakresie jej kompetencji; 3 grudnia uroczyste otwarcie drogi na 
Podgórzu w ramach pozyskanych środków finansowych z Urzędu Marszałkowskiego, tak zwanego 
Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych nakierowanego na dojazd do pól; 3 grudzień uroczyste otwarcie 
drogi w Brzóstowej, również z tego samego funduszu. Pozyskane środki pozwoliły po około 
trzydziestu latach mieszkańcom tą drogę zrobić; 5 grudnia trasa objazdowa po gminie Ćmielów wraz 
ze Świętym Mikołajem; 6 grudnia zarządzenie burmistrza w sprawie ustanowienia określonych 
ograniczeń nakazów i zakazów w związku z wystąpieniem stanu epidemii; 6 grudnia uroczyste 
odpalenie iluminacji na ćmielowskim rynku.  
Jeszcze drodzy Państwo bardzo ważna informacja z bieżącej pracy burmistrza - jak wiecie Państwo 
koniec roku to również kwestie przede wszystkim podatkowe, które mamy już tutaj za sobą, gdzie 
wspólnie, Państwo, zadecydowaliśmy, że stawki podatkowe na przyszły rok nie ulegną zmianie. Nie 
chcemy generować dodatkowych kosztów  podatkowych po stronie mieszkańców, chcemy wręcz, 
aby te stawki były zachowane.  
I oczywiście bardzo druga ważna kwestia, to jest oczywiście opłata za śmieci i tutaj w ramach 
postępowania przetargowego Szanowni Państwo, miło nam poinformować mieszkańców, jak wynika 
tutaj z wszelkich wyliczeń, z postępowania przetargowego, stawka za śmieci na rok 2022 nie ulegnie 
podwyższeniu tak jak w innych gminach. Tutaj zachowana będzie na tym samym poziomie, czyli 17,50 
zł. W ślad za rosnącymi cenami również zadbaliśmy o to, aby mieszkańców nie obciążać, nie 
generować dodatkowych kosztów, aby tą stawkę utrzymać, a oczywiście na ukształtowanie tej ceny 
miał wpływ  przetarg, gdzie, przypomnę, na rok 2021 firma Remondis, która taki przetarg wygrała 
zastosowała kwotę do przetargu 814,10 zł brutto za wszystkie frakcje, mówimy tutaj oczywiście od 
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tony. Natomiast firmy startujące do przetargu były, oferta Remondis i Fart Bis na rok 2022, gdzie 
oferta oczywiście tańsza -Firma Fart Bis - wygrała i jak średnio czytam-  799,50 zł brutto na frakcje 
zmieszane i 824,10 zł od tony na selektywne; to daje średnio, jak sobie przeliczyłam, 811,50 zł, a 
przypomnę w roku 2021, czyli bieżącym była to oferta na kwotę 814,10 zł, więc ta stawka pozostaje 
na tym samym poziomie.  
Mieszkańcy absolutnie nie odczują żadnych podwyżek ani podatkowych, ani też śmieciowych w 
Gminie Ćmielów.  
Również, Szanowni Państwo, ale to myślę, że już w kwestii spraw różnych, chciałabym poruszyć 
bardzo istotną kwestię, mianowicie pozyskania tych 300 000 zł między innymi, oprócz tych 2 000 144 
złote na budowę inwestycji kanalizacyjnych, która już jest fizycznie w budżecie gminy- trafiła na konto 
z budżetu państwa, gdzie rok 2022 będzie kształtował się właśnie tymi inwestycjami kanalizacyjnymi, 
gdzie te odcinki i potrzeby były zgłaszane przez naszych mieszkańców. 
Natomiast 300 000 zł w świetle tej dotacji z budżetu państwa, którą pozyskałam na zakupy 
inwestycyjne, będzie stanowiło tutaj dość pokaźny portfel dla gospodarki komunalnej, gdzie tych 
potrzeb na taką kwotę 300 000 zł na pewno nie brakuje i dosprzętowienia, ale chcę, żebyśmy 
wspólnie przedyskutowali, jest obecna Pani Dyrektor na sesji, jaki sprzęt będzie niezbędny, bo 
potrzeb jest oczywiście dużo, ale dobrze, że mamy te środki zewnętrzne i możemy sobie pozwolić na 
jakieś decyzje finansowe, inwestycyjne, żeby dosprzętowić zakład gospodarki komunalnej. 
Jak Państwo pamiętacie, zawsze tutaj ostro dyskutujemy na ten temat, że przydałoby się wiele z 
wyposażenia, ale tych środków przekazanych z budżetu miasta i gminy Ćmielów nie było na tyle ile 
było możliwości. Teraz są dodatkowe źródła finansowania, będziemy wspólnie decydować, jak 
dosprzętowić, żeby gospodarka rzeczywiście mogła też świadczyć swoje usługi, nie wynajmować 
choćby minikoparki - 120 złotych za godzinę, tylko taki sprzęt mieć i właśnie świadczyć takie usługi 
również na zewnątrz- nie tylko dla gminy. I to jest to, o czym chciałabym z Państwem porozmawiać 
w sprawach różnych. Pani Dyrektor przedstawi listę potrzeb, będzie długa pewnie, jak sądzę. 
Tutaj chcielibyśmy jak najlepsze decyzje podejmować, żeby te środki wydatkować tak, aby był jeszcze 
taki pakiet zwrotnych środków do gospodarki, żeby gospodarka też zarabiała te środki finansowe. 
Ważnym aspektem Państwa poinformowania jest to, że te 5 000 000 zł pozyskanych na rewitalizację, 
jak wiecie Państwo z 3 wniosków jeden został, ten najbardziej kosztowny, rozpatrzony pozytywnie - 
rewitalizacja Ćmielowa. 
Więc mamy teraz pół roku na ogłoszenie przetargu. Musi być jedno postępowanie przetargowe, ale 
kilku modułowe. To jest też pewien pakiet trudności dla pracowników, ale oczywiście już do tego 
zadania przystąpiliśmy, bo pierwsze na takim etapie 0 jest to, że w ramach zapytania ofertowego 
będziemy mieć rozstrzygnięcie odnośnie kwoty przeprowadzenia przez projektanta tak zwanej 
inwentaryzacji takich projektów i kosztorysowania. 
Musimy wiedzieć określając swoje potrzeby, jaką możemy cenę w przetargu, żeby rozstrzygnąć w 
przyszłości przetarg, jaka powinna być ta realna cena według KNR- ów i taka osoba będzie tutaj taką 
inwentaryzację przeprowadzać. Co należy zrobić, jakie kanały technologiczne, co do doświetlenia 
banku, ile musi być tam aspektów ujętych w zakresie oświetlenia. To wszystko służy po to, żeby 
potem, Szanowni Państwo, ogłaszając przetarg część zadań, ponieważ na boisko wielofunkcyjne 
mamy gotowy projekt, on był jedynie aktualizowany pod względem kosztorysowym, natomiast 
Szanowni Państwo, na przykład na planowany skatepark takiego projektu nie mieliśmy. Będziemy 
część zadań ogłaszać w ramach tak zwanego postępowania "Zaprojektuj i wybuduj". Czyli firmy będą 
się zgłaszać, będą nam przedstawiać swoją wizualizację. My będziemy zgłaszać swoje uwagi i w ten 
sposób ta realizacja tych kilku zadań praktycznie będzie postępować do przodu. A realizacja tej wizji 
rewitalizacji jest przewidziana na rok 2022/2023 ponieważ firma, która wygra postępowanie 
"Zaprojektuj i wybuduj" będzie w obowiązku również pozyskać wszelkie pozwolenia budowlane. To 
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są czasochłonne procedury administracyjne, ale tak jak mówię, ten okres dwuletni pozwoli nam tutaj 
te wszystkie inwestycje wykonać i wykorzystać te środki finansowe. Niewielki wkład własny 10 % ze 
strony gminy przy tych 5 000 000 zł to też jest kwota 500 000 zł, ale nigdy byśmy z własnych środków 
tego nie zrobili. Tak stanowią zasady "Polskiego Ładu", że te 10 % akurat musimy ze swojej kieszeni 
budżetowej wyjąć w słusznym celu- dla młodzieży tym razem i na boisko, i na skatepark i na zmiany 
estetyki, oprawy całego rynku.  
To pokrótce z takich informacji na bieżąco, co się dzieje w urzędzie, żebyście Państwo mieli 
rozeznanie, bo nieraz ktoś pyta, a kiedy- więc te procedury już rozpoczęliśmy. Tak, jak mówię, 
wyłoniony projektant w tej chwili będzie to wszystko nam wyceniał, inwentaryzował, jakie są 
potrzeby. Oczywiście potrzeb też jest bardzo dużo Szanowni Państwo, bo wiele lat nie było na 
stadionie nic robione pod względem  muszli koncertowej, która naprawdę jest w złym stanie, czy też, 
właśnie na rynku w Ćmielowie, gdzie od dawna mówiliśmy z Panem Radnym Nowakiem o tym, żeby 
stanęła fontanna, żeby to było miejsce przyjazne. 
Teraz mamy iluminację, zmieniamy ten rynek, zmieniamy tą wizualizację idąc do przodu, patrząc w 
przyszłość i stawiając przede wszystkim na rozwój Ćmielowa. Z mojej strony to tyle dziękuję. 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego 
pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą Ćmielów w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego. 
Głos zabrał pracownik urzędu Paweł Cielecki - Dzień dobry, Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, 
Szanowni Państwo Radni, tak jak przedstawiłem sprawę na posiedzeniu Stałych Komisji Rady 
Miejskiej uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w sprawie 
przejęcia przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski zadania organizacji publicznego transportu 
zbiorowego na terenie Gminy Ćmielów na linii Ostrowiec Św. – Ćmielów z przystankiem końcowym 
na osiedlu Kochanowskiego. Konieczność podjęcia takiego porozumienia wynika z tego, że dobiega 
końca umowa zawarta na ten rok, od czerwca przypomnę taki kurs  MZK wykonuje na terenie Gminy 
Ćmielów. Aby podpisać umowę dotacji celowej należy podjąć takie porozumienie, żeby po prostu 
dotrzymać terminów, żeby od 1 stycznia taki kurs ruszył musi być to podjęte szybko, ponieważ 
porozumienie musi być w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego przez 14 dni. 
W budżecie gminy na to zadanie musi być zabezpieczone około 70 000 złotych jak wynika z wyliczeń, 
które przedstawiły Urząd Miasta i MZK. Jeżeli są jakieś pytania, to bardzo proszę. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Czy są jakieś pytania do Pana Cieleckiego? Nie 
widzę. Na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 9 grudnia 2021 roku Komisje Stałe Rady 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały przy jednym głosie wstrzymującym się. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Ostrowiec 
Świętokrzyski a Gminą Ćmielów w zakresie lokalnego transportu zbiorowego poprzez przyciśnięcie 
przycisku.  
Uchwała została podjęta – 12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuję się” 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla radnych Rady Miejskiej w Ćmielowie. 
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Głos zabrał Sekretarz Miasta i Gminy Ćmielów Tomasz Neyman - Pani Przewodnicząca, Pani 
Burmistrz, Panie i Panowie Radni - zmiana ustawy o samorządzie gminnym wprowadzona artykułem 
2 Ustawy z dnia 17 września tego roku o zmianie ustawy o wynagrodzeniu osób zajmujących 
kierownicze stanowiska państwowe oraz niektórych innych ustaw spowodowała zmianę 
maksymalnej wysokości diet przysługujących radnemu w ciągu miesiąca na łącznie 2,4 krotność 
kwoty bazowej określonej w Ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 
państwowe na podstawie przepisów Ustawy z dnia 23 grudnia 1999 roku o kształtowaniu 
wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw. W dotychczasowym 
brzmieniu było to 1,5 krotność kwoty bazowej, o której przed chwilą wspomniałem. Zgodnie z § 3 
ustęp 3 Rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie maksymalnej wysokości diet przysługujących 
radnemu gminy, w gminach poniżej 15 000 mieszkańców radnemu przysługują w ciągu miesiąca diety 
w wysokości do 50 % kwoty określonej w artykule 25 ustęp 6 Ustawy o samorządzie gminnym, w ten 
sposób odnosząc się do wysokości procentowej maksymalnej wysokości diety określonej w tamtych 
przepisach o samorządzie gminnym, kwoty diet zostały określone. Zgodnie z artykułem 18 Ustawy o 
zmianie ustawy o wynagrodzeniu osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe oraz 
niektórych innych ustaw przepisy ustaw zmienianych w artykule 1,2,4-6, artykule 11 i 12 w brzmieniu 
nadanym ustawą mają zastosowanie do ustalania wysokości wynagrodzeń diet i uposażeń należnych 
od dnia 1 sierpnia 2021 i tak zostało to określone w naszej uchwale. Uchwała jest prawem 
miejscowym. Wchodzi w życie 14 dni po ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Świętokrzyskiego z mocą obowiązywania od 1 sierpnia 2021. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Panu Sekretarzowi, informuję, że 
na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 9 grudnia 2021 roku Komisje Stałe Rady 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 10 głosów „za”, 2 „przeciw”. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady 
Miejskiej w Ćmielowie poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Uchwała została podjęta – 11 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”.  
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Ćmielowa. 

Głos zabrał Sekretarz Miasta i Gminy Ćmielów Tomasz Neyman - Pani Przewodnicząca, Pani 
Burmistrz, Panie i Panowie Radni, znowu mówimy o Ustawie o samorządzie gminnym, zgodnie z 
artykułem 18 ustęp 2 punkt 2 tej ustawy, ustalenie wynagrodzenia burmistrzów i wójtów należy do 
wyłącznej kompetencji rad gminy czy rady miejskiej. Ponieważ burmistrz jest pracownikiem 
samorządowym, ustalenie  jego wynagrodzenia odbywa się na podstawie Rozporządzenia Rady 
Ministrów w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych. Obecnie jest nowe takie 
rozporządzenie z dnia 25 października 2021 roku. Maksymalny poziom wynagrodzenia zasadniczego 
i maksymalny poziom dodatku funkcyjnego określony jest między innymi w załączniku nr 1 do tego 
rozporządzenia zgodnie z artykułem 37 ustęp 3,4 oraz artykułem 38 ustęp 1 ustawy o pracownikach 
samorządowych wynagrodzenie zostało ustalone, kierując się zasadą, aby nie przekroczyć w okresie 
miesiąca 11,2 krotności kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących 
kierownicze stanowiska państwowe na podstawie przepisów Ustawy z dnia 23 grudnia 1999 o 
kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz zmianie niektórych ustaw oraz 
tym, aby minimalne wynagrodzenie nie było niższe niż 80% maksymalnego wynagrodzenia 
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określonego dla poszczególnych stanowisk w przepisach wydanych na podstawie artykułu 37 ustęp 1 
ustawy. Maksymalne wynagrodzenie na danym stanowisku stanowi suma maksymalnego poziomu 
wynagrodzenia zasadniczego oraz maksymalnego poziomu dodatku funkcyjnego, a w przypadku 
osoby, o której mowa w artykule 37 ustęp 3 czyli między innymi naszej Pani Burmistrz, także kwoty 
dodatku specjalnego. Zgodnie z artykułem 18 Ustawy z 17 września, wspominanym już przy dietach 
radnych, przepisy ustaw zmienianych w artykule 1, 2, artykule 4,6,11,i 12 w brzmieniu nadanym 
ustawą mają zastosowanie do ustalania wysokości wynagrodzeń diet i uposażeń należnych od dnia 1 
sierpnia 2021. Podobnie jest w przypadku wynagrodzeń Pani Burmistrz. Uchwała wchodzi w życie z 
dniem podjęcia. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo, informuję, że na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 9 grudnia 2021 roku Komisje Stałe Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały, jednogłośnie.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Ćmielowa poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Uchwała została podjęta – 13 głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania diet dla sołtysów i przewodniczących zarządów 
osiedli. 

Głos zabrał Sekretarz Miasta i Gminy Ćmielów Tomasz Neyman - Proszę Państwa, nadal operujemy 
w zakresie Ustawy o samorządzie gminnym, który w artykule 37 b ustęp 1 i 2 mówi, iż rada gminy 
może ustanowić zasady, na jakich przewodniczącym organów wykonawczych jednostki gminnej 
będzie przysługiwała dieta oraz  zwrot  kosztów podróży służbowej.  Z funkcją sołtysa, czy funkcją 
przewodniczącego rady osiedlowej w przypadku naszej gminy wiąże się nie tylko obecność na sesjach 
rady gminy. Członek organu wykonawczego jednostki pomocniczej reprezentuje sołectwo na 
zewnątrz, zwołuje zebrania wiejskie. W tym celu rozwiesza ogłoszenia o zebraniach wiejskich, miejscu 
i terminach określonych w statucie sołectwa, przygotowuje protokoły i opinie z zebrań, realizuje 
uchwały rady gminy dotyczące sołectwa, także umożliwia zapoznanie się z uchwałami rady jak 
najszerszemu kręgowi mieszkańców sołectw. Dotyczy to również okresu pandemii. W zakresie 
ustalonym przez radę gminy dokonuje poboru podatku rolnego i leśnego jako inkasent organu 
podatkowego, zobowiązany jest brać udział w posiedzeniach komisji rady jeżeli rozpatrywane są 
sprawy sołectwa, aktualnie pełni również funkcję listonosza, roznosi nakazy płatnicze podatku oraz 
opłat na odpady komunalne. Stąd ustalono diety sołtysów w wysokości wyższej niż dotychczasowa. 
Jest to również prawo miejscowe, także wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego z mocą obowiązywania od 1 stycznia 2022.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo. Na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Stałych Rady w dniu 9 grudnia 2021 roku Komisje Stałe Rady pozytywnie, jednogłośnie, 
zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie zasad ustalania diet dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli poprzez przyciśnięcie 
przycisku.  
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Uchwała została podjęta – 13 głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz budżecie na 2021r. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Nowa strona dochodowa, jak i wydatkowa 

budżetu została zwiększona o kwotę 163 243 zł. Szczegółowo  te zmiany omówiliśmy podczas Komisji, 

jeżeli były jeszcze jakieś dodatkowe pytania, to dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji 
Stałych w dniu 9 grudnia 2021 roku Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz budżecie na 2021r. poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Uchwała została podjęta „jednogłośnie” – 13 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/235/2021 Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 28 stycznia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy na lata 2021 – 2030. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Poza tymi zmianami, które generuje system, 

czyli to, co dotyczy naszej dzisiejszej sesji, tych zarządzeń burmistrza, które między sesjami zostały 

podjęte, jest jedna taka zmiana, można powiedzieć, merytoryczna w załączniku dotyczącym 

przedsięwzięć. Mianowicie dopasowaliśmy przyszły rok do tej uchwały, która przed chwilą została 

podejmowana, jeśli chodzi o przewóz osób do 70 000 złotych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji 
Stałych w dniu 9 grudnia 2021 roku Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/235/2021 Rady Miejskiej w Ćmielowie z dnia 28 stycznia 2021 roku 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na lata 2021 – 2030 poprzez 

przyciśnięcie przycisku.  

Uchwała została podjęta „jednogłośnie” – 13 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie negatywnego zaopiniowania 

proponowanych granic parku kulturowego na terenie Gminy Ćmielów w celu realizacji planowanej 

stacji demontażu pojazdów na działce nr 1172. 
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Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid Gawłowski – 

Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Pani Burmistrz, w dniu 20 września 2021 roku wpłynęła do nas 

do urzędu petycja Państwa Stawczyk w sprawie negatywnego zaopiniowania proponowanych granic 

parku kulturowego na terenie gminy Ćmielów w celu realizacji planowanej stacji demontażu 

pojazdów na działce 1172. Otóż proszę Państwa, rozumiem obawy Państwa Stawczyk jednakże pod 

względem proceduralnym sprawa uchwalenia parku kulturowego wygląda w ten sposób: mając jakiś 

obraz sytuacji radni gminy podejmują na podstawie artykułu 16 Ustawy o ochronie zabytków uchwałę 

o rozpoczęciu, przystąpieniu do rozpoczęciu prac nad uchwaleniem Parku Kulturowego. Wówczas 

zgodnie z procedurą wyznacza się około 21 dniowy termin na składanie uwag względem propozycji 

uchwały o utworzeniu tego parku oraz składanie uwag oraz innych wniosków bądź petycji. Ponieważ 

jak do tej pory radni w gminie Ćmielów nie podjęli takowej uchwały o przystąpieniu do rozpoczęcia 

prac w mojej ocenie petycja Państwa Stawczyk jest po prostu niezasadna, ponieważ jest 

przedwczesna. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Panu Dawidowi, proszę Pana radnego 

Andrzeja Bonarka, w imieniu Przewodniczącego Komisji Skarg i wniosków o zajęcie stanowiska 

komisji. 

Głos zabrał radny Andrzej Bonarek – Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 7 grudnia 2021 roku w sprawie rozpatrzenia Petycji Państwa Pauliny Stawczyk, 

Alfredy Stawczyk i Mariana Stawczyk z dnia 20.09.2021 w sprawie negatywnego zaopiniowania 

proponowanych granic parku kulturowego na terenie Gminy Ćmielów w celu realizacji planowanej 

stacji demontażu pojazdów na działce nr 1172. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po zbadaniu i 

przeprowadzeniu analizy petycji, przeprowadzeniu dyskusji oraz wysłuchaniu informacji 

przekazanych przez Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawida 

Gawłowskiego na posiedzeniu w dniu 7 grudnia 2021 roku wnioskuje o uznanie petycji Państwa 

Pauliny Stawczyk, Alfredy i Mariana Stawczyk z dnia 20.09.2021 w sprawie negatywnego 

zaopiniowania proponowanych granic parku kulturowego na terenie Gminy Ćmielów w celu realizacji 

planowanej stacji demontażu pojazdów na działce nr 1172 za bezzasadną. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję. Na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Miejskiej w dniu 9 grudnia 2021 roku Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 

sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie negatywnego zaopiniowania proponowanych granic parku 

kulturowego na terenie Gminy Ćmielów w celu realizacji planowanej stacji demontażu pojazdów na 

działce nr 1172 poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Uchwała została podjęta – 12 głosów „za”, jeden głos „wstrzymuję się”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 
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Ad. 13. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Informuję,  że w okresie od 24 listopada  2021 
roku do 8 grudnia 2021 roku nie wpłynęły żadne interpelacje.  
 
Ad. 14. Wolne wnioski. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna – Nie widzę, dziękuję.  
 
Ad. 15. Sprawy różne.  
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 
Państwo, na dzisiejszym posiedzeniu  sesji mamy Panią Dyrektor, jak zapowiedziałam 300 000 zł 
pozyskanych środków finansowych będą stanowić o tym, jakie to usprzętowienie nastąpi w zakresie 
zakupów inwestycyjnych na rok 2022, więc prosiłabym Panią Dyrektor o zapoznanie Państwa radnych 
z propozycjami i jakimi potrzebami tutaj  występuje zakład gospodarki, jeśli chodzi o dosprzętowienie, 
aby zagwarantować usługi własne i żeby zakład gospodarki pozyskiwał również środki finansowe nie 
tylko ze źródeł z budżetu gminy, ale też właśnie od prywatnych osób, które będą korzystały w 
przyszłości z tychże usług. 
Głos zabrała Dyrektor S.Z.W.iG.K. Dorota Jagodzińska - Szanowna Pani Przewodnicząca Rady 
Miejskiej, Pani Burmistrz, Wysoka Rado, Szanowni Goście, tak jak wspomniała tutaj Pani Burmistrz 
bardzo cieszymy się z możliwości skorzystania z tego dofinansowania w takiej wysokości. Wydaje się, 
kwota 300 000 zł, że to jest bardzo dużo. Z kolei gdy popatrzymy na nasze potrzeby, na doposażenie 
naszego zakładu, żebyśmy mogli więcej usług świadczyć i utrzymywać się więcej z własnych środków, 
no to ta kwota nie wydaje się taka duża. Ja może tutaj przedstawię, jakie są nasze potrzeby, a z 
Państwem będziemy podejmować w późniejszym czasie decyzję, co w pierwszej kolejności jest 
najważniejsze. 
Więc tak, jak tutaj Pani Burmistrz wspomniała wcześniej- minikoparka z lawetą jest nam niezbędna, 
ponieważ mamy koparko- ładowarkę, ale jest to duży sprzęt. Nie wszędzie możemy nią wjechać i 
świadczyć usługi, więc obecnie korzystamy z podmiotów zewnętrznych. Rzeczywiście jest to dla nas 
bardzo kosztowne, ponieważ płacimy 120 zł netto za godzinę pracy tym sprzętem. To by nam 
pomogło zminimalizować nasze koszty.  
Bardzo ważną inwestycją, nawet nie wiem czy nie ważniejszą od koparki, ale z kolei najdroższą to jest 
samochód do czyszczenia kanalizacji Wuko z pompą ssawną. 
Mamy swoje Wuko, ale to jest bardziej wóz asenizacyjny do wywozu nieczystości płynnych. Możemy 
przepłukać nasze sieci kanalizacyjne, natomiast jeżeli jest większa awaria, i tak mieliśmy tutaj w 
ostatnim czasie do czynienia, wynikająca z uszkodzenia hydrantu i przecieków wody, asfalt wszystko 
zalegające, czyli kruszywo, kamienie, piach, muł- to wszystko spłynęło nam i zatkało kanalizację, 
uszkodziło na przepompowni ścieków pompę. To wiązało się z kosztami ściągnięcia i pożyczenia od 
zewnętrznych podmiotów sprzętu do tej usługi. Koszt takiego wypożyczenia- przyjeżdża sprzęt z 
ludźmi, tej Wuko z pompą ssawną to jest 252 zł netto za każdą rozpoczętą godzinę pracy. To też jest 
bardzo kosztowne.  
Kolejnym punktem to jest zakup ciągnika z przednim napędem. Planowany był już na ten rok, nie 
udało się nam, bo jak wiemy wszystkie ceny w tym roku, jeśli chodzi o maszyny poszły w górę.  
Jeżeli chodzi o ten samochód do czyszczenia kanalizacji z pompą ssawną, mówimy tu o sprzęcie 
oczywiście używanym, to jest około 280 000 zł. Taki profesjonalny, nie taki, z którym znowu z 
pewnymi rzeczami będziemy ograniczeni. Mini koparka z lawetą to jest około 80 000 złotych. Również 
mówimy tutaj o używanej mini koparce. Zakup ciągnika z przednim napędem około 60 000 złotych. 
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Też nam niezbędna, jeżeli chodzi tutaj o nasze prace, jest zagęszczarka płytowa dwubiegowa, czyli w 
przód i w tył, to około 10 000 zł i taka zagęszczarka skoczek- około 6 000 zł. 
Też by nam się przydał sprzęt w postaci wyrzynarki do betonu. Mamy w tym momencie ręczny, 
natomiast taka piła spalinowa do betonu – wyrzynarka, to też koszt około 7 000 złotych. 
Jeżeli chodzi też o modernizację ujęć wody- najbardziej takim priorytetowym to jest modernizacja 
ujęcia wody w Rudzie Kościelnej. Tam nam przecieka dach. My już tam od wielu lat uszczelniamy 
ponieważ to jest pokrycie papą, więc staramy się na bieżąco uszczelniać. Natomiast wiemy, że to już 
lata swoje ma, a więc wymiana poszycia dachu i wymiana drzwi oraz okien- nie wiem czy wszystkich. 
W pierwszej kolejności może te, które najbardziej trzeba, czyli bardziej tutaj chodzi o 
chloratorownię, czyli te boczne drzwi, powiedzmy około 50 000 złotych- mówię dach nr 1 i te drzwi, 
okna, które by nam się jeszcze dodatkowo udało wymienić. Modernizacja ujęcia wody w Ćmielowie, 
kolejny w kolejce, nie jest tak wymagająca, jeżeli chodzi o Rudę Kościelną, ale też tutaj uzupełnienie 
tynków, malowanie- około 20 000 złotych i modernizacja ujęcia wody w Czarnej Glinie i Wiktoryn. 
Podobnie tutaj tynkowanie, malowanie- też tak około 15 000 złotych. Tak wyglądają nasze potrzeby. 
Może się wydawać, że to jest bardzo dużo, bo jest to bardzo dużo, zdajemy sobie z tego sprawę i tutaj 
musimy przedyskutować temat, jak też Państwo to widzą, bo okazuje się, że to te 300 000 zł jest dużo, 
ale niestety te nasze tutaj potrzeby są znacznie, znacznie większe. 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska -  Czyli jak rozumiem, to taki najbardziej kosztowny 
sprzęt, który tutaj wynajmujemy kosztowo to jest właśnie  Wuko tak? Te 252 zł za rozpoczętą godzinę, 
do tego dochodzi oczywiście jeszcze dojazd, czyli też za każdy kilometr. Jak Pani Dyrektor powiedziała 
280 000 zł taki sprzęt - zakup używanego, ale takiego, który już na pewnym poziomie gwarantowałby 
jakość pracy i miejmy nadzieję bezawaryjność. Druga w hierarchii minikoparka- 120 zł za godzinę, jeśli 
chodzi o wynajem, 80 000 zł kosztowo, więc na pewno od czegoś trzeba zacząć Drodzy Państwo, jak 
tutaj widzicie, potrzeb jest wiele. To, co rzeczywiście byłoby takie usprawniające pracę i też 
generowałoby pozostawienie środków finansowych w zakładzie gospodarki, bo przecież też Państwo 
Radni co roku przekazują dotacje podmiotowe czy celowe na dosprzętowienie zakładu gospodarki, 
toteż będziemy decydować. 
Oprócz tych środków 300 000 zł pewnie w ciągu roku też jeszcze pojawi się w uchwale budżetowej 
zapis co do właśnie tychże potrzeb. To na pewno odciążyłoby też budżet gminy Ćmielów, żeby nie 
finansować tego Wuko z budżetu, bo nie byłoby nas stać, a ze środków zewnętrznych moglibyśmy 
sobie pozwolić. Kwestia teraz preferencji i priorytetów, co najpierw, a co potem, bo lata zaszłości i 
ten sprzęt, który jest na wyposażeniu zakładu gospodarki to są po prostu lata, kiedy ten zakład nie 
był doinwestowany. 
Zaczynamy od początku, jakieś środki pozyskane, wobec tego możemy tę decyzję wspólnie 
podejmować, żeby z kolei generować wpływ środków na rachunek zakładu gospodarki. A gospodarka 
wtedy jest w stanie sobie zakupić  ten drobny sprzęt, jak już mówię, zagęszczarka czy wycinarka, to 
są kwoty 7 000 - 10 000 zł - w granicach już takich możliwości nawet samego portfela zakładu 
gospodarki komunalnej, prawda? Bo jak przecież będziecie zarabiać, to też będziecie sobie 
dosprzętawiać. Dlatego tutaj myślę, że Państwo radni teraz się wypowiedzą rzeczywiście w tej kwestii  
zakupu tego Wuko. Rzeczywiście te awarie są często, no niestety przez zły sposób użytkowania tej 
sieci kanalizacyjnej, z czym już poprzednio się mierzyliśmy. 
Wymieniliśmy tam nowe sita wyłapujące, to też nam tą awarię już nie generuje tak często. Niemniej 
jednak one są. W związku z tym kosztowo to Wuko jest najbardziej takim sprzętem w tej chwili 
potrzebnym, bo jak mówię - priorytetowo, musimy ustalić, co najpierw, co potem, dlatego prosiłabym 
Państwa, kto ma jakiś pomysł, czy zgadza się z tą wizją Pani Dyrektor, moją, bo myślę, że Pani Dyrektor 
też nam przedstawiła w hierarchii, co jako pierwsze i najbardziej kosztowe do zakupu. Wobec tego 
proszę Państwa radnych o dyskusję. 
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Głos zabrał radny Rady Miejskiej Piotr Paszyński - Mam takie pytanie, jak często są te awarie, że to 
Wuko tak jest po prostu niezbędne? 
Głos zabrała Dyrektor S.Z.W.iG.K. Dorota Jagodzińska - Oczywiście awarie to są nieplanowane i 
niespodziewane, więc nie możemy przewidzieć. Ja powiedziałam o ostatniej sytuacji. Wczoraj było 
zgłoszenie z ulicy Słonecznej, chodziło tam o fetor z kanalizacji, który, przeszkadza  mieszkańcom. 
Pojechaliśmy swoim Wuko, chcieliśmy przepłukać sieć, bo robimy to w miarę możliwości 
systematycznie, natomiast nasza kanalizacja jest tutaj taka, jaka jest, więc przepłukaliśmy i to 
wszystko spłynęło i te studzienki, które były niżej położone zostały zapchane. Swoimi siłami nie 
mogliśmy tego udrożnić. Wczoraj  prosiłam właśnie o pomoc też jednostkę zewnętrzną, miała dzisiaj 
przyjechać nam pomóc o godzinie dziewiątej. Okazało się, że temperatury, chodzi o pogodę, nie są 
sprzyjające i nie chcieli ryzykować, że może im coś przemarznąć, więc nie przyjechali. No i my 
próbujemy dalej coś robić, by szukać innych jakichś rozwiązań i pomocy, natomiast nie możemy 
czekać, bo mimo, że temperatura jest jaka jest, przecież każdy korzysta z kanalizacji, to wszystko 
ścieka i za chwilę komuś że tak powiem to wypłynie. 
Radny Rady Miejskiej Piotr Paszyński - Ale raz w miesiącu czy dwa razy w miesiącu są takie awarie? 
Dyrektor S.Z.W.iG.K. Dorota Jagodzińska - Nie wiem, jak to było wcześniej. Jestem tu od 12 
października. Tamta to była poważna awaria. Tamtej awarii skutki usuwaliśmy do dwóch- trzech 
tygodni, bo wydawało nam się, że już usunęliśmy, że jest udrożniona, no to okazało się, że stanęła 
przepompownia, ponieważ pompa jest uszkodzona, zawory do wymiany, nawet żeby to, to musi być 
Wuko, które wypompuje ten muł, ten piach, nasz sprzęt nie nadaje się do tego. 
Właśnie tutaj koleżanka podpowiada: jeszcze co roku musimy przed sezonem zimowym wyczyścić 
wszystkie przepompownie ścieków. No i to też właśnie wtedy wynajmujemy firmy zewnętrzne. To 
jest systematycznie co roku - jest siedem przepompowni. Nie wszyscy chcą, że tak powiem nawet z 
nami o tym rozmawiać, bo chciałam zebrać oferty i na przykład Ostrowiec nam odmówił, bo mówi, 
że takich usług nie świadczą po prostu. 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni 
Państwo, jeśli mogę coś zaproponować, bo tutaj oczywiście czas usuwania awarii jest bardzo ważny, 
bo mieszkańcy niestety mają dyskomfort, jeśli chodzi o korzystanie z kanalizacji i też fetor który się 
roznosi. Chciałabym, żeby Pani Dyrektor przedstawiła nam zestawienie za 2020 i 2021- bieżący rok 
właśnie te wszystkie koszty z wyszczególnieniem, jakie to były koszty przeglądów, koszty awarii, jakie 
gospodarka tutaj poniosła z tytułu korzystania z tych usług zewnętrznym i to nam naświetli te koszty, 
jakie tutaj ponosimy co roku i kalkulację, co do zakupu sprzętu. Dziękuję. 
Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Jeżeli Drodzy Państwo chodzi o te kwoty, które 
otrzymaliśmy, one wynikały z ustawy o dochodach lokalnych i liczone były na podstawie  wyliczeń 
GUS związanych z wodociągowaniem i kanalizacją. Dlatego tak małe pieniądze dostaliśmy na 
wodociągi z tego tytułu, że akurat gmina jest prawie w całości zwodociągowana. Ale jeśli chodzi o 
zakres zadań, to tutaj wspomniano, że muszą być to zadania inwestycyjne w zakresie wodociągów i 
zaopatrzenia w wodę. I tutaj trzeba dobrze doprecyzować, jeśli chodzi o wydatek, o którym mówimy, 
bo być może to Wuko lepsze by było z tamtej drugiej puli kanalizacyjnej, bo Wuko jest typowym 
zakupem związanym z siecią kanalizacyjną. A tutaj mamy wydawać, bo to nie są pieniądze takie dla 
zakładu budżetowego, żeby się rozwijał, tylko konkretnie, żeby one były związane z inwestycjami 
wodociągowym i zaopatrzeniem w wodę, czyli na przykład coś takiego jak modernizacja ujęcia wody. 
Jest to bardzo pozytywne. Czy nawet jeśli chodzi o tą minikoparkę, która jest przez gospodarkę 
komunalną używana do spraw remontowych, do wykonywania nowych przyłączy, to da się to 
obronić, a tutaj to powiedzmy jak będzie Komisja, to też trzeba by doprecyzować to uzasadnienie 
dotyczące właśnie tego Wuko, w jaki sposób będzie w tej części wodociągowej ono wykorzystywane, 
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bo mówimy na razie o samych awariach związanych z siecią kanalizacyjną. Na tą sieć kanalizacyjną 
dostaliśmy środki powyżej 3 000 000 zł i być może, to trzeba by dokładnie sprawdzić, być może akurat 
Wuko dałoby się zakupić z tamtej drugiej części. Akurat nie byłem przygotowany na tą dyskusją, tylko 
otworzyłem sobie przepisy mówiące właśnie jak te środki, pieniądze mamy wydatkować. 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska -  Jeszcze ja w uzupełnieniu - czyli mamy dobrą 
sytuację, możemy powiedzieć, bo ponad 2 144 000 zł na właśnie inwestycje kanalizacyjne Szanowni 
Państwo.  Wuko nam się wpisuje, dobrze, że Pan Skarbnik czuwa. Wobec tego, z tych dwóch źródeł 
finansowania, możemy rzeczywiście wygenerować tutaj kwoty na zakup tego Wuko, a z kolei właśnie 
to, co Pani Dyrektor mówiła, ujęcie wody w Rudzie Kościelnej, remont  tychże, tegoż zaplecza 
technicznego- jest to bardzo pilne wobec tego i minikoparka, czyli możemy z tych dwóch źródeł 
finansowania te środki spożytkować. I tak jak mówię, w gruncie rzeczy te elementy, te wszystkie 
sprawy inwestycyjne zakupić. Bo zakup inwestycyjny to ja rozumiem powyżej 10 000 zł Panie 
Skarbniku, prawda? Czyli ta zagęszczarka, czy maszyna do cięcia betonu- 7 000 zł to już by nam nie 
wchodziło, ale mamy zwykłą działalność samorządowego zakładu, gdzie te środki można potem 
spożytkować właśnie w ramach wpływów zewnętrznych, czy w ramach wynajmu. Czyli mamy dobrą 
sytuację, że z tego drugiego finansowania kanalizacyjnego też i z inwestycji wodociągowej też 
możemy skorzystać. Także myślę, że Pani Dyrektor taką kalkulację, co do poniesionych kosztów 
przygotuje, na następnej Komisji już będziemy podejmować takie konkretne decyzje i  rozglądanie się 
za tym właśnie sprzętem, żeby dosprzętowić zakład gospodarki. Dziękuję. 
Głos zabrał radny Rady Miejskiej Dariusz Maruszczak - Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, ja mam  
pytania takie od mieszkańców, bo jest cały czas problem z ośrodkiem zdrowia. Mieszkańcy się skarżą, 
że nie mogą w ogóle się dodzwonić. Nawet miałem taką sytuację, że przepisanie recepty- cztery dni 
telefon milczał, żeby po prostu coś zrobić z tym, usprawnić to, no bo już nie raz to było zgłaszane, ale 
jest problem. 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska -  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni 
Państwo, myślę, że problem jest szerszy, bo takie też informacje do mnie docierają. Ja mam prośbę 
do Pana Radnego, żeby sformułował na piśmie interpelację, zapytanie i udzielimy odpowiedzi. 
Być może będzie potrzeba po prostu poproszenia właścicieli ośrodka na taką rozmowę z wszystkimi 
Państwem radnymi i przedstawienie problemów. Bardzo proszę o sformułowanie na piśmie i 
odpowiemy w ustawowym terminie. Dziękuję. 
Głos zabrał Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 w Ćmielowie Rafał Stan – Szanowni Państwo, 
chciałem się odnieść do tutaj poruszanych kwestii… 
Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Katarzyna Nikodem - Przepraszam, 
Panie Przewodniczący, czy Pan w tej chwili prowadzi transmisji na żywo? 
Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 w Ćmielowie Rafał Stan – Tak. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Katarzyna Nikodem - Panie Przewodniczący, tu jest 
kamera, proszę przyjść do kamery, czy jest zgoda Pani prawnik na to, aby dodatkowo prowadzić 
transmisję? 
Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 w Ćmielowie Rafał Stan – Ale nie jest potrzeba zgoda, to jest 
sesja publiczna. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Katarzyna Nikodem - Proszę, ja nie Pana pytam, 
czy Panu zadałam pytanie? 
Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 w Ćmielowie Rafał Stan – Ale ja Pani odpowiadam. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Katarzyna Nikodem - Pani Mecenas czy - zadaję 
Pytanie - czy Pan Przewodniczący osiedla może w tej chwili prowadzić transmisję na żywo bez zgody 
Pani Przewodniczącej Rady? 
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Głos zabrała Pani Mecenas Joanna Dudek - Szanowni Państwo, ja potrzebowałem pięć minut 
przerwy, ponieważ musimy ustalić, gdzie Pan to transmituje. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zarządziła  5 minut przerwy. 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Głos zabrała Mecenas Joanna Dudek - Szanowni Państwo padło tutaj pytanie, czy Pan może swoim 
zewnętrznym źródłem nagrywać, transmitować obrady sesji i oczywiście odpowiedź brzmi tak. Sesje 
są jawne, są transmitowane, więc w trakcie sesji Pan oczywiście może nagrywać, natomiast w trakcie 
przerwy absolutnie nie. Do wyłącznej kompetencji Przewodniczącej należy zdecydowanie o porządku 
obrad i to Ona zarządza przerwę. Przerwy w trakcie obrad sesji nie są jawne i myślę, że ani radni ani 
inne osoby, ani tym bardziej ja nie wyrażamy zgody na nagrywanie naszego wizerunku i publikowanie, 
gdy tak na prawdę nie jesteśmy nawet poinformowani, w jakich źródłach, więc absolutnie nie można 
nagrywać i transmitować przerw w obradach sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Pani Mecenas, czy ktoś jeszcze chce 
zabrać głos w sprawach różnych.  
W tej sprawie będę się konsultowała z Panią Mecenas. Gdzieś to musimy skierować, sprawę do 
wyjaśnienia. Ja ogłosiłam przerwę, Pani Mecenas właśnie też to uzupełniła, że nie możemy w trakcie 
przerwy nagrywać. Jeżeli są jakieś pytania, proszę złożyć na piśmie. 
 
Głos zabrał Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 w Ćmielowie Rafał Stan – Chciałem zwrócić uwagę, 
że Państwo są osobami publicznymi i to, co obowiązuje zwykłych ludzi, nie w pełnym zakresie 
obowiązuje również Was. Jeżeli są jeszcze jakieś wątpliwości do tego, bardzo chętnie proszę o 
skierowanie sprawy do sądu w sprawie przedmiotowej. Natomiast myślę, że bez względu na to, jaki 
by to nie był wyrok, wyrok opinii publicznej i wyborców będzie jednoznaczny za dwa lata. 
 
Głos zabrał radny Rady Miejskiej Piotr Małek - Ja może tak milej zakończę, Pani Burmistrz, Szanowni 
Państwo, Pani Przewodnicząca, na ostatniej sesji podjąłem temat zadania, które polegało na 
konserwacji Ćmielówki. Chciałbym podziękować Pani Burmistrz, po mojej interwencji, a także Pani 
pracowników, w dniu 6 grudnia w Mikołaja, zostało to zadanie wykonane. Warto rozmawiać, warto 
pytać, nie trzeba się bać pytań. I tyle. Dziękuję bardzo. 
 
Ad. 14. Zamknięcie obrad Sesji. 
Po omówieniu wszystkich punktów porządku dzisiejszej sesji Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna 
Zdonek zamyka obrady Rady Miejskiej w dniu dzisiejszym. 
Sesję zakończono o godzinie 11.47. 
Protokołowała: K. Stan - podinspektor ds. obsługi  

organów gminy 
         Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                 /-/ Krystyna Zdonek 


